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Frank Clegg hovoří o riziku se zaváděním nové 5G technologie a jaké nepříznivé účinky může tato
technologie mít, a uvádí zdravotní účinky bezdrátové technologie.

Přepis:

Zdravím, jmenuji se Frank Clegg a mám více jak 40 let zkušeností v technologickém sektoru.
Posledně jsem pracoval jako prezident Microsoftu v Kanadě. V rámci své kariéry jsem viděl, jaký
přínos může technologie mít. Také jsem viděl potenciální hrozbu nesprávného využití technologií.
Jsem přesvědčen, že naše současná implementace bezdrátové technologie není bezpečná. Proto jsem
spoluzaložil Kanada za bezpečnou technologii a proč jsem se přidal do skupiny byznys poradců
Nadace environmentálního zdraví.

Mám zejména obavy z naší současné implementace bezdrátové technologie 5G. Čím více výzkumu
dělám, s čím více odborníky mluvím, o to větší obavy mám. Není pochyby, že tato technologie má
přínosy pro věci jako autonomní vozidla a rychlejší stahování. Současně si myslím, že je potenciálně
nebezpečná. Je důležité, abychom pochopili, že 5G není jen další číslo na našich mobilech. Více jak
230 vědců a výzkumníků ze 41 zemí na světě oficiálně napsali dopis Spojeným národům, jejich
členům, a Světové zdravotnické organizaci, ve kterém vyjádřili svoje obavy z plánovaného zavedení
5G technologie.

Zejména v souvislosti ze zranitelnou populací jako jsou děti, těhotné ženy a environmentálně citliví.
K nim se přidali státní zákonodárci a federální regulační orgány, kteří požádali FCC (Federální
komunikační komise), aby poskytla důkazy, že 5G technologie nebude představovat žádnou hrozbu.
Není pochyby, že inženýři a společnosti, které tuto technologii zavádí, mají dobré úmysly. Nicméně
jejich cíl je, být první na trhu a co nejrychleji a nejefektivněji dostat na trh nový produkt.

Nevím o žádném výzkumu nebo studiích v mém průmyslu nebo souvisejícím průmyslu, které by
zkoumaly zdraví nebo bezpečnost bezdrátové technologie. Zde je pár důležitých faktů o 5G. 5G
technologie nebyla testovaná. Nevím o jediné studii, co prokazuje, že 5G technologie je bezpečná.
5G, jako ostatní bezdrátové technologie, vyzařuje radiofrekvenční záření, které lidské tělo vstřebává,
a které se v něm hromadí. Jeden segment 5G technologie jsou milimetrové vlny. Americká a izraelská
vláda používá milimetrové vlny ve svých systémech pro kontrolování davů. Způsobují velmi
bolestivou reakci v kůži nebo tělesných orgánech.

Nemáme ponětí, jaké důsledky to bude mít na lidské zdraví, pokud by se tyto milimetrové vlny začaly
plošně používat a byli bychom jim neustále vystaveni. Bezdrátová technologie a přístroje mají
prokázané zdravotní účinky. Ty zahrnují: Nespavost. Bolesti hlavy. Únava. Bušení srdce. To vše
způsobuje vystavení bezdrátovým přístrojům a jejich záření. Vážnější symptomy a problémy zahrnují:
Srdeční arytmie. Neplodnost. Tinitus. Necitlivost a brnění v končetinách. Cukrovka. Rakovina a
permanentní poškození DNA. Má vliv i na duševní zdraví. Způsobuje nárůst úzkosti. Depresi. Nárůst
ADHD a autismu. Změny nálad. Emoční nestabilita.

Všechny tyto zdravotní faktory a účinky v posledních 30 letech exponenciálně vzrostly a jsou stovky
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studií, co prokazují biologickou újmu z bezdrátových přístrojů. Posledně v roce 2018 národní
toxikologický program Národního zdravotnického institutu (NHS) zveřejnil zjištění z 14 leté studie za
25 milionů dolarů, která ukazuje jasný škodlivý vliv bezdrátového záření z hlediska rakoviny a
permanentního poškození DNA. Tato studie byla o několik měsíců později ověřena prestižním
institutem z Itálie, který dospěl ke stejným výsledkům. Můžete se zeptat, jak to, že produkt s
takovým potenciálním rizikem může být na trhu pro veřejnost?

Funguje to tak, že FCC reguluje veškerá bezdrátová zařízení a produkty s nimi související. Bohužel
FCC je tvořena bývalými pracovníky telekomunikačního průmyslu, právníky a inženýry. Nejsou v ní
žádní vědci nebo doktoři, o kterých byste očekávali, že hrají roli v regulování potenciálně škodlivých
produktů. Směrnice FCC jsou ve skutečnosti 20 let zastaralé bez žádného zásadního zkvalitnění.
Země jako Čína, Rusko, Itálie a Švýcarsko mají bezpečnostní směrnice, které jsou pro jejich občany
100x bezpečnější.

Směrnice FCC jsou založené na krátkodobém a častém vystavení. Nestarají se o kumulativní efekty z
několika zařízení, neměří nebo nemonitorují vystavení 24 hodin denně nebo 7 dní týdně, a vůbec
neberou speciální ohled na děti, těhotné ženy nebo ty, co vykazují environmentální citlivost na
bezdrátové záření. Co se týče směrnic, FCC neposkytuje žádný dohled.

Telekomunikační průmysl ve skutečnosti dohlíží sám na sebe. Nacházíme se něco jako na divokém
západě, kde regulace a směrnice mají velké nedostatky a průmysl má volnou ruku v tom, tuto
technologii uvést na trh. Kromě obav ohledně směrnic FCC, federální telekomunikační zákon z roku
1996 zakazuje zažalování jakékoliv telekomunikační společnosti na základě bezpečnosti nebo zdraví
jejich produktů. Jinými slovy, telekomunikační průmysl nemá žádnou zodpovědnost za dopad svých
produktů. Zajistitel SWISS RE minulý týden zveřejnil celoroční předpověď.

Specificky identifikoval 5G technologii jako nadcházející pojistitelné zdravotní riziko v dalších třech
letech. Existuje také více důkazů, že telekomunikační průmysl už před lety věděl o potenciálním
dopadu RF záření. V mém průmyslu začínáme vidět chování podobající se chování tabákového
průmyslu v posledních desítkách let. Telekomunikační průmyslu má kolem 500 lobbistů, kteří pracují
v kongresu a ostatních zákonodárných oblastech, aby svůj průmysl chránili. Všechny tyto uvedené
problémy a navíc obecná nevědomost veřejnosti nás zavedla do dnešní situace. Kde se dnes
nacházíme?

Dnes jsme z velké části vystaveni záření ve svých domech, firmách, školách a většině veřejných
oblastech. Firma Cisco oznámila a předpověděla, že do roku 2030 na světě bude více jak 500 miliard
bezdrátově připojených zařízení. To vychází na téměř 60 přístrojů na každého člověka na planetě.
Mnoho států a měst na světě debatují a schvalují zákony ohledně zavedení 5G technologie. V USA na
federální a státní úrovni tyto zákony urychleně schvalují k podpoření zavedení 5G infrastruktury.
Bohužel se zdá, že tyto zákony odebírají individuální práva a práva místních vesnic, okrsků a měst a
více moci dávají telekomunikačním společnostem.

Jsme přesvědčeni, že jde o historický přesun moci od jedince a státu na lokální úrovni do průmyslu.
Mnoho komunit v USA a na světě schvalují moratoria a zabraňují zavádění 5G technologie, dokud se
neprokáže její bezpečnost. 5G vás osobně ovlivní. Návrhy ukazují, že malé 5G antény se budou
instalovat skoro na každém třetím domě v okolí.

A na veřejných místech mohou být od sebe každých 150 metrů. Dopad takového záření na takové
frekvenci, v takové intenzitě a síle 24 hodin denně a 7 dní v týdnů je nebývalý a není pochopen.
Posledních pět let jsem měl tu příležitost, setkat se s experty, kteří svoji kariéru strávili studováním
dopadu bezdrátového záření a zařízení. Také jsem měl tu příležitost, setkat se s odborníky z
technologického sektoru, kteří pomohli vytvořit tyto skvělé produkty, které používáme, a které nám



přináší velké výhody.

Jsem přesvědčený, že existují dostupné bezpečnější alternativy, abychom měli to nejlepší z obou
světů. Technologii, která poskytne velké přínosy, a která je zároveň bezpečná. Nejsou motivace,
poskytnout výzkum a finance pro vývoj bezpečnějších alternativ. Proto je na nás, abychom tu
motivaci vytvořili. Můžeme to udělat tím, že požádáme naše zákonodárce, aby schválili zákony
motivující průmysl, aby to udělal. Nebo to můžeme udělat my přímo tím, že budeme žádat změnu v
průmyslu, aby byl zodpovědnější a poskytl bezpečnější technologii, která zároveň poskytuje velký
přínos. Sami to nezvládneme, potřebujeme vaši pomoc.

Můžete udělat následující. Nejdůležitější je, obeznámit se. Poskytli jsme menší přehled a některé
vědecké důkazy ukazující potenciální riziko. Nyní ale musíte vyvinout iniciativu sami. Existují skvělé
weby… Kanada pro bezpečnou technologii, Nadace pro environmentální zdraví, saferemr.com, a
Lékaři pro bezpečnou technologii. Na konci tohoto videa uvedeme i další zdroje. Chceme vás
požádat, abyste šířili tyto informace a tohle video se svými spolupracovníky, rodinou, přáteli,
zákonodárci na státní a federální úrovni… I vaše místní školská rada může mít dopad, pokud se
rozhodne jednat. Vaše vědomosti jsou vaší mocí a vaše moc je ve vašich rukou.

Jsem silně přesvědčen o tom, že můžeme mít to nejlepší z obou světů. A tím, přístup k technologii a
jejím velkým přínosům, ale zároveň bezpečnou technologii. Jsme zastánci bezpečné technologie, ne
žádné technologie. Děkuji za váš čas.

Překlad: David Formánek


